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内容概要

本书系统梳理各种元话语理论，尝试构建一个学术篇章元话语分析的理论框架，并从对比修辞角度深
入分析中国作者和英美作者使用学术篇章元话语的异同，力图揭示中国作者使用英语进行书面学术交
流时所进入的误区及对策。
本书的读者对象主要为从事对比修辞研究、学术写作教学与研究、话语分析的研究人员、英语教师及
英语专业硕士生和博士生。
本书对广大科研工作者科研论文的撰写和投稿亦具有一定的借鉴价值。
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作者简介

高健，女，南京人，文学博士，副教授，硕士生导师，先后毕业于武汉大学和上海外国语大学，目前
任教于东南大学外国语学院英语系。
2008年11月至2009年10月受国家留学基金管理委员会资助赴美国普度大学英语系从事对比修辞和二语
习得研究。
主要研究方向为对比修辞、语篇分
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章节摘录

　　As is mentioned earlier，a second important dimension of arhetorically effective RA is the writeFs credibility
，ethos not only in termsof classical rhetoric but also seen from the perspective of socially orcollectively
constructed knowledge.Credibility thus may nlean a lot in thecontext of research article writing：competence
，confidence，authority，honesty，humility and perhaps amicability.Almost all metadiscoursalfeatures have to
do with a suitable disciplinary ethos while hedges，boosters’evidentials，self-mentions and engagement markers
do most ofthe job.　　Hedges and boosters serve as two edges of one sword.circumspection plus uncertainty
represented by hedges and priority plussolidarity represented by boosters may both lead to the convincing valueof
the writers’statements.What matters iS how to manage a balancebetween these two interactional devices.　
　Hedges are abundantly deployed throughout the whole IMRCstructure of research articles while the Discussion
sections are relativelyhaunted with more（cf。
Hyland，1996a，1996b，1997，1998b）.Thisreinforces MyersS（1989）contention that most hedging
OCCUrs inDiscussion sections of research articles because it is here that the RAwriters need to show commitment
while leaving open the possibility ofbeing mistaken.In the similar vein Salager.Meyer（1994）sums up
thedistribution of vague expressions and other hedging strategies as beingclustered in the Introduction and
Discussion sections.
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　　《元话语研究：理论与实践》对广大科研工作者科研论文的撰写和投稿亦具有一定的借鉴价值。
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